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бастап шығады

Аялаймын сені, Қызылорда!

Мемлекет басшысы тәуелсіздік жылдары елімізде жаңа 
жалпыұлттық бірегейлік қалыптасқанын айтты. Президенттің 
пікірінше, біздің көк паспортымыз бен көк байрағымыз – та
рихымызбен астасқан және миллиондаған адамның жүрегінен 
орын алған бірегейлігіміздің нағыз символы.

– Қазақстан паспорты біздің бірлігіміз бен татулығымызға 
негіз болған прогрессивті құндылықтарды бейнелейді. Өз 
кезегінде көк байрағымыз – қасиетті тәуелсіздігіміз бен көп
ғасырлық мемлекеттілігіміздің жарқын белгісі. Туымыз ірі 
халық аралық спорттық жарыстарда және басқа да сондай шара
ларда жоғары көтерілген сайын, біздің бойымызды елімізге 
деген мақтаныш сезімі кернейді. Даңқты отандастарымызды 
– спорт шыларымызды, мәдениет қайраткерлерімізді, ғалымда
ры  мыз бен студенттерімізді, кәсіпкерлерімізді шыққан тегіне 
қарамастан, шетелде үнемі қазақтар деп атайды.  Бұл – табиғи 
құбылыс. Солай болуға тиіс, – деді ҚасымЖомарт Тоқаев.

Президент біздің қоғамды ортақ идеалдар мен құндылықтар 
біріктірген еркін әрі жауапкершілігі мол азаматтардың одағы 
деп санайды. Бұл – жалпыұлттық бірегейлігіміздің тағы бір 
жарқын көрінісі. Оның айтуынша, бүгінде азаматтарымыздың 
бәрі өздерін үлкен әрі біртұтас қазақ отбасының, шын мәнінде, 
қазақ ұлтының мүшесі сезінеді. Сонымен қатар Қасым
Жомарт Тоқаев ұлттық бірегейлікті сақтаудың маңызды рөліне 
тоқталып, осыған орай этносаясат мәселесіне байыппен қарау 
керек екенін атап өтті.

– Татулық пен бірлік – табысты мемлекет болудың басты 
кепілі. Сессия аясында кеше нақты мәселелерге арналған 
пікірталас өткенін білемін. Этносаясатта жаһандық және 
аймақтық үдерістер ескерілуге тиіс екені айтылды. Бұл – өте 
орынды ұсыныс. Яғни этносаралық қатынас мәселесін заман 
талабына сай реттеу керек. Бұл жұмыс ауқымды реформалармен 
үндес болуға тиіс. Бұған немқұрайлы қарауға болмайды, 

этносаралық саясат айрықша назар аударып, ұдайы жетілдіріп 
отыруды қажет етеді. Шын мәнінде, азаматтардың бірлігін, 
жалпыұлттық бірегейлікті және еліміздің этноәлеуметтік 
тұтастығын нығайту жөніндегі  іргелі, тіпті қасиетті деп айтуға 
болатын міндеттерді жүзеге асырмайынша, мемлекеттің бірде
бір стратегиялық міндетінің орындалуы мүмкін емес екенін 
естен шығармаған жөн, – деді Мемлекет басшысы.

Сессия барысында Президент Қазақстан халқы Ассамблея
сының қызметіндегі бірқатар басымдықты айқындап берді. 
Атап айтқанда, Президент бірлігіміз бен татулығымызға 
сына қаққысы келетін кез келген арандатушылық әрекетке 
батыл түрде тосқауыл қою, этноәлеуметтік шиеленістің шығу 
себептерін жою үшін нақты шаралар қабылдау қажет екеніне 
тоқталды. Сонымен қатар көпмәдениетті ортаны дамытып, 
барлық азаматтың мемлекеттік тілді меңгеруі үшін жүйелі 
қадамдар жасау керектігін айтты.

А.БАЙТҰРСЫНҰЛЫ

Алаш баласының атамекеніне орыс пен қытай да, 
хиуа мен қоқан да, қалмақ пен жоңғар да көз тіккен. 
Тіпті тәуелсіз елміз деген бүгінгі күннің өзінде 
ресейлік шовинистер Қазақстанның солтүстігін 
өздерінің жері екенін айтуда. Соңғы жылдары бұл 
мәселеге байланысты дау деуге келмейтін сыпсың 
жиілеп барады. Масқара болғанда Петропавлдағы 
сепаратистер Қазақстан билігін мойындамайтынын 
жариялады. 

Бұл мәселе қайдан шықты, неден басталды? 
Кеңестік кезеңде Мәскеу билігі тың игеру деген 
желеумен еліміздің солтүстік өңірлеріне өзге 
ұлттарды көптеп қоныстандырды. Олардың басым 
көпшілігі орыс тілділер еді. Несін жасырамыз, дәл 
сол тұста «Целина – дальная руская земля» деген 
ұран болды. Тың игеруге келгендердің санасына осы 
ұран әбден сіңді. Тіпті кинотуындыларда ән болып 
шырқалды. Сәл болмағанда солтүстік өңірлерден 
айырылып қала жаздадық. Қайта Құдай қазақтың 
бағына Жұмабек Тәшеновтей ерді берген екен. 
Қазақ жерінің тұтастығын сақтауға өлшеусіз үлес 
қосқан Тәшеновтің арқасында солтүстігіміз өзгелерге 
берілмеді. 

Қазақстан өз алдына дербес, тәуелсіз ел болса да 
көршіміз баяғы әуенінен айнымапты.  Бұрын марқұм 
Жириновскийді «айтақтататын». Кейін Никонов пен 
Федеров қосылды. Ол аздай Эдуард Лимонов деген 
пайда болды. Осы есімі аталғандардың бәрінің бірдей 
айтқанын мысал етпесек те Никоновтың сөзін назарға 
алуды жөн санадық. 

Ресейлік саясаткер Вячеслав Никонов «Бірінші 
арнаның» «Большая игра» бағдарламасында: 
«Қазақстан болған жоқ, Солтүстік Қазақстанда бұрын 
мүлде ел қоныстанбаған. Олар болған, бірақ оңтүстікке 
жақын. Шын мәнінде, Қазақстан территориясы – Ресей 
мен Кеңес Одағының үлкен сыйлығы», – деген еді. 
Осы бағдарламадан кейін әлеуметтік желінің белсенді 
қолданушылары қарсы пікірлерін жаудырып жатты. 
Сол сәтте Қазақстан Сыртқы істер министрлігіне Ресей 
Федерациясының уақытша сенімді өкілі Александр 
Комаров шақырылып, Вячеслав Никоновтың 
Қазақстан аумағы туралы мәлімдемесіне байланысты 
ҚР СІМ ұстанымы көрсетілген нота табысталды. 
Қазақстандық саясаткерлер де қарсылық танытып 
жатты. Соның бірі – Мұхтар ҚұлМұхаммед. Ол «Бұл 
не: надандықтың айбаты ма, саяси инфантилизм бе, 
әлде екі халық пен мемлекет арасына сына қағуды 
көздейтін қасақана әрекет пе?» деп сауал тастап, 
Қазақстан аумағын қазіргі қазақтардың атабабасы 
ерте заманнан мекен еткенін еске салған.

«Күшті болу үшін бірлік керек»
Қазақтың жеріне көз алартқандар бұрын 

да болған, қазір де бар, болашақта да болары 
айқын. Бұл сөзімізге дәлелді алыстан іздемей-

ақ кәрі тарихқа үңілсек жетіп жатыр. 

ҚАЗАҚСТАН – БӨЛІНБЕЙТІН 
БІРТҰТАС МЕМЛЕКЕТ

ТАТУЛЫҚ ПЕН БІРЛІК – 
ТАБЫСТЫ МЕМЛЕКЕТ БОЛУДЫҢ БАСТЫ КЕПІЛІ

Мемлекет басшысы Қасым-
Жомарт Тоқаев Қазақстан халқы 

Ассамблеясының «Әділетті 
Қазақстан: бірлік, тұрақтылық, 

даму» атты ХХХІІ сессиясына 
қатысты, деп хабарлайды 

Президенттің баспасөз қызметі.
Республика Президенті өз сөзінде 

Қазақстан халқы Ассамблеясының 
XXXI сессиясынан бері елімізде 

түбегейлі өзгерістер болғанын атап 
өтті. Атап айтқанда, саяси жүйе 

жүйелі түрде трансформацияланды, 
мемлекеттік құрылымның жаңа 

әрі анағұрлым демократиялық 
үлгісі қалыптасты. Ауқымды 

өзгерістер барысында Ассамблеяға 
баса мән берілді. Аталған бірегей 

институт парламенттік өкілдіктің 
жаңа тетіктеріне ие болды. 

Президент Ассамблеяның елімізді 
саяси тұрғыда жаңғыртып, 

жалпыұлттық тұтастықты нығайту 
ісінде маңызды рөл атқарғанына 

назар аударды. ҚХА барлық 
этносты мемлекетті дамытудың 
стратегиялық міндеттерін шешу 

ісіне жұмылдыруға ықпал етті.

Сол жағалауда биыл 7 қабатты тұрғын 
үйдің іргетасы қаланды. Бұл жоба аймақ 
бойынша алғаш рет жүзеге асып отыр. Оған 
республика бюджетінен 1 млрд 604 млн 
теңге қаражат бөлінген. Қазіргі таңда «Аман 
құрылыс» ЖШС мердігер мекемесі құрылыс 
жұмыстарын жүргізуде. Ақпан айында 
іргетасы қаланған нысанның жалпы ауданы 
3,4 гектарды құрайды. Жоспар бойынша 
келер жылдың желтоқсан айында пайдалануға 
беріледі деп күтілуде.

– Биыл жоба бойынша сол жағалаудан 
7 қабатты 6 тұрғын үйдің құрылысы 
басталады. Қазіргі таңда екі нысанның 
іргетасы қалануда. Әр тұрғын үйде 84 пәтер 
болады. Жалпы 6 тұрғын үй бойынша 504 
пәтер болады. Жоба өтпелі болғандықтан 
құрылыс келер жыл соңында аяқталады, – 
деп түсіндірді қалалық құрылыс бөлімінің 
басшысы Айдын Әнуар. 

Ұлттық экономика министрлігінің 
шешімімен «Отбасы банк» АҚ 1 
сәуір  ден бастап «Дипломмен – ауыл
ға» жобасының сенімді агенті болып 
тағайындалғаны белгілі. Енді «Дип
ломмен ауылға» бағдарламасы ның 
қатысушылары несиені «Отбасы банк» 
арқылы төлейтін болады. Бұл шара 
1 мамырдан бастап жүзеге асады. 
Сондықтан бағдарлама қатысушылары 
осы кезеңге дейін аталған банктен 
ағымдағы шот ашуы қажет. Сондай
ақ қатысушылардың несие шартына 
өзгеріс енгізілмейді.

Министр сапары Жаңақорған ау
данындағы «Талдысу» облыстық олим
пиадалар және қосымша білім беру 
орталығының жұмысымен танысудан бас
талды. Оқушылармен арнайы кездесіп, 
әңгіме өрбіткен Ғани Бектайұлы олардың 
шығармашылығымен де танысты. Оқу 
үздіктері білім алатын орталықтың 
оқушылары мен ұстаздар жұмысына 
сәттілік тіледі. 2011 жылы ел игілігіне 
берілген 320 орындық нысанда 55 қыз
меткер жұмыс істейді. Қазіргі таңда 
мұнда «Сыр дарыны» академиясының 
оқушылары білім алуда. 

МӘСЕЛЕНІҢ ШЕШІМІН ЕЛДЕН 
АРТЫҚ ЕШКІМ БІЛМЕЙДІ

Сәрсенбі күні қала әкімі Асылбек Шәменов БАҚ өкілдерімен бірге шаһардағы 
құрылыс нысандарын аралап, жұмыс барысын пысықтады.

Қала аумағы жылдан-жылға кеңейіп келеді. Мұны түрлі құрылыс нысандарының 
бой көтеруінен-ақ байқауға болады. Әсіресе сол жағалаудағы құрылыс жұмысы қызу 
жүруде. Баспасөз турындағы алғашқы бағыт осы шағын ауданнан басталды. 

2 бетте

4 бетте

Аймаққа Оқу-ағарту министрі келді
Бейсенбі күні Сыр өңіріне 
оқу-ағарту министрі Ғани 

Бейсембаев арнайы іс-сапармен 
келді. Сапар барысында 

облыс әкімі Нұрлыбек 
Нәлібаев Жаңақорған, 

Шиелі аудандарындағы 
білім нысандарының 

жұмысымен таныстырды. 
Сондай-ақ саладағы сыбайлас 

жемқорлықтың алдын алу 
аясында мәжілісі өткізіп, 

күн тәртібіндегі мәселелерді 
талқылады. 3 бетте

«Дипломмен ауылға»: 
Өтінім «Отбасы банк» арқылы қабылданады
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Ақмешіт АптАлығы

Бүгінде облыстық медициналық жеделжәр
дем стансасы күніне 1300ден аса шақырту 
қабылдайды. Ал мереке қарсаңы мен демалыс 
күндері бұл көрсеткіш тіпті көбейеді. Қашанда 
ауырып, жаны қысылған жанның қасынан бірінші 
табылатын жеделжәрдемдегі ақ халатты абзал 
жандар қандай құрметке де лайық. Мұны осы 
баспасөз турында журналистер қауымы көзбен 
көріп, жүрекпен сезінді. 

Денсаулығымыз сыр беріп, жанымыз қысыл
ғанда қасымыздан табылып, көмек қолын созатын 
ақ халаттылар қауымын басылым беттерінде 
әрдайым дәріптеп келеміз. Дегенмен сол ма
мандардың қасында жүріп, жұмыс барысын 
бірге көру мүлдем басқа дүние. Ең алдымен 
кезекшідиспетчерлік бөлімге бардық. Мұнда 
қызу жұмыс жүріп жатыр. Барлық қызметкер бос 
емес. Соған қарағанда, таңмен таласып жедел 
жәрдемнің көмегіне жүгінетіндер қатары көп 
екенін аңғарасың.

Біз барғанда диспетчер қызметінде  жұмыс 
істейтін Мейрамбек Асанов отырды. Оның жұ
мысы – негізгі бекеттен түскен шақыртуды қа
былдап, жақын маңдағы бригаданы науқастың 
мекен жайына бағыттау. Облыс бойынша барлық 
қоңырау негізгі бекетте қабылданады. Ол жердегі 
мамандар  дереу автоматтандырылған «КӨМЕК» 
жүйесі арқылы қосалқы бекеттерге хабар береді. 
Қарап отырсаңыз, мұндағы телефонға тыныштық 
жоқ. Шақырту қабылдаған дәрігерлер, межеге 
жеткенше асығатын көлік жүргізушілері, дәрі
дәрмек қобдишасын жанынан бір елі тастамайтын 
фельдшерлер зыр жүгіріп жүр. Осыған қарап, бұл 
жердегі қайнаған жұмыстың жауапкершілігі мен 
маңызын ұғынасың. Себебі мұнда адам өмірі мен 
тағдыры тікелей шешіледі. 

Бекеттегі бригаданың барлығы шақыртуға 
кетіпті. Оларды күтуге  тура келді. Қазіргі кезде 
мұнда жарғақ құлағы жастыққа тимей, тынымсыз 
еңбек етіп, тығырықтан шығар жол іздеп, қауіпті 
дерттің алдын алуға атсалысып жүрген 950ден 
аса қызметкер жұмыс істейді.  Оның 78і дәрігер, 
ал 500ден астамы орта буын қызметкерлері.

– Бүгінде жедел жәрдем 4 санат бойынша 
қызмет көрсетеді. Оның ішінде коронавирус 
алғашқы шұғыл санатта. Сондықтан мамандар 

діттеген жерге 1015 минутта тез жетуі керек. 
Атап айтсақ, бірінші санатқа науқастың өміріне 
тікелей қауіп төнетін шұғыл медициналық 
көмек қажет жағдайда он минутта жету керек. 
Мәселен,  жол көлік оқиғасы, төтенше жағдай 
орын алғанда, адам естүссіз қалған жағдайлар 
жатады.  Ал екінші санат бойынша науқастың 
өміріне қатер төнуі ықтимал, алайда тығырықтан 
медициналық көмексіз шығуға мүмкіндік болса, 
жүкті келіншектер мен жүрек қысылатын, қан 
қысымен, дене қызуы көтерілгендерге он бес 
минутта барады. Үшінші санатқа жататын нау
қастың денсаулығына қатер төнуі мүмкін, бірақ 
жағдайды медициналық көмексіз реттеуге 
болады. Құсып, іші өтіп жатқан 3 жасқа 
дейінгі балалар мен жүктіліктің 
соңғы кезеңіндегі әйелдерге 
көмек көрсетіледі. Оларға 
жедел жәрдем қызметі 30 
минут ішінде келуі керек. 
Сонымен бірге төртінші 
санатқа науқастың ден 
саулығына және өмі
ріне тікелей қауіп 
төнбейтін жағдай 
кіреді. Оған бір сағат 
уақыт беріліп, ем
ханалардағы жедел 
медициналық кө
мек бөлімшелері
не жүгіне алады. 
Мұндай бөлімше
лер шақыртуды 
жұмыс күндері 
тәулік бойы қа
был дайды, – деді 
об лыстық медици
на лық жедел жәр
дем стансасының 
бас дәрі гер дің меди
цина ісі жөніндегі 
орын басары. Ғалия 
Нұрсейтова.

Елімізде 2016 жылы 
Қызылорда мен Павлодар 
облыстарында жедел жәрдем 
қызметі бойынша пилоттық жоба 
енгізілген. Осылайша бұл сала об
лыстық мәртебеге ие болып отыр. Аталған 
жобаның негізгі мақсаты – облыс аумағында 
тұратын халыққа және «Батыс ҚытайБатыс 
Еуропа» көлік дәлізі бойындағы жолаушыларға 

дер кезінде жедел көмек көрсетуді жақсарту. 
Бүгінде аймақтың кез келген нүктесінде тұрып 
103ке телефон соға аласыз. Қоңырау бірден Сall 
орталығына келіп түседі. Сондайақ қазір 103 
бірыңғай оперативті бөлімі мен 112 бірыңғай 
кезекшідиспетчерлік қызметі халыққа бірге 
қызмет көрсетеді. Айта кету керек, станса 
құрылымына 4 қалалық, 9 аудандық бөлімше, 
оперативті және медициналық авиация бөлімі 
кіреді.

Қазіргі кезде халықтың медицинаға, 
дәрігерлерге деген талабы өте жоғары. Көбі  
«Бірінші байлық – денсаулық» екенін ұғынды. 
Өйткені адам үшін ең қымбаты – басының 
амандығы мен денінің саулығы екенін кешегі 
коронавирустың кезі дәлелдеді. Сондықтан 
болар қазір адамдар денсаулығы сыр берсе болды 
дәрігер көмегіне жүгінеді. 

Дабылы қосылған жедел жәрдем көлігі 
жаныңнан желдей ұшқанда, «Аман болса екен» 
деген сөз еріксіз ойға келеді. Тіпті ағайын
туысты түгендеп, кәдімгідей алаңдап қаласың. 
Бізге өз қызметіміз ұнайды. Десе де ақ халат 

киіп, дәрігер болу мектептегі баланың 
арманы ғой. Бір кездері бізде медицина 

қызметкері болуды қиялдадық. Бүгін, 
міне, араға қанша уақыт салып, 

ақ халат киіп, балалық арман 
орындалып, өзімізді дәрігер 

сезінудеміз. 
Шақырту күтіп отырға

нымызда қала тұрғыны 
Сайділда Оспановтың 
демікпе ауруы асқы
нып, жағдайы нашар
лауына байланысты 
жеделжәрдем ша
қырды. Сөйтіп, 
біздің бір күн дік 
бірлесіп атқаруд ы 
көздеген кезекші
лігіміз басталып 
кетті. Қа ламдәп
терімізді қолымыз
ға алып, дәрігердің 
соңы нан ердік. Бұл 
жолы көмек қан 

қысымы көтеріліп, 
демікпесі асқынған 60 

жастан асқан ер кісіге 
керек. Діттеген жерге 

8 минутта жет тік. Жедел 
жәрдем қыз меткерлері 

науқастың қан қысымын 
өлшеп, қант мөл шерін анықтап, 

тамырына дәрі екті. Науқастың 
аталған дертпен ауырғанына біраз 

жылдың көлемі болған. Ол кісіге 
сол уақытта қан қысымын қалыпқа 

келтіретін екпе салды. Баста жаны қысылып, 
мазасызданып, дәрігер көмегіне жүгініп отырған 
кісіні көзбен көргесін оны сөзге тартып, 

жағдайын сұрауға ынғайсыздандық. Алдымен 
өзіміздің қай жақтан келіп тұрғанымызды 
айтып, таныстырдық. Осылайша жедел жәрдем 
қызметіне қандай баға беретінін сұрадық. Ол кісі 
әрдайым уақытылы келіп, көмек көрсететінін, ақ 
халаттыларға алғыстан басқа айтары жоқ екенін 
жеткізді. 

Мұндағы жұмыстың қарбаластығы сонша, 
бригада қызметкерлерінің түскі ас ішуге де 
уақыты жоқ. Соған қарамастан тұрғындардан 
түсетін шағым да жетерлік. Оған себеп көп. 
Оның ішінде аймақтағы атауы жоқ көшелер мен 
реттік нөмірі дұрыс емес үйлерді іздеумен  уақыт 
өтіп, кешігіп барады. Осы мәселе қиындық 
тудыруда. Алайда қазір жедел жәрдем көлігінің 
барлығына автоматтандырылған «КӨМЕК» 
жүйесі қондырылған. Оның тиімділігі сон
шалық, көліктер бекетке қайта келіп әуре 
болмайды. Бағыттаушы диспетчер көліктің қай 
жерде жүргенін компьютер арқылы анықтап, сол 
бойынша келесі шақыртуға жібереді. Осылайша 
уақыт үнемдейді әрі артық шығын болмайды. 
Мамандардың айтуынша, шақыртудың басым 
көпшілігі қан қысымына қатысты. Сондай
ақ облыс көлемінде жол көлік оқиғасының 
көп орын алып жатқанын да баса айтты. Тіпті 
бір күнде бірнеше қайта шақыртулар да көп 
кездеседі екен. 

Мәселен, біз бағамдаған бір тәулікте 1299 
қоңырау түсті. Түскен қоңырауларды – 7 
қабылдаушы диспетчер қабылдап, 2 аға дәрі
гер, 3 бағыттаушы диспетчер, 13 бөлімше 
диспетчерлері  санаттылығы бойынша жедел 
жәрдем топтарына шақырысты орындауға берді. 
Бірінші, екінші, үшінші санатты шақыртуды 
орындау барысында 4 кардиологиялық, 4 пе
диатриялық, 10 желілік дәрігерлік топ және 
32 фельдшерлік топ жұмыс атқарды. Ал 4ші 
санатты шақырыстарды орындау барысында 
емханалар құрамындағы 29 топ жұмыс істеді. 
Ауруханаға тасымалданған науқастар саны – 
261. Олардың ішінде 63 науқас арнайы көмекке, 
52 науқас жарақаттар пунктіне, 146 науқас 
ауруханаға жатқызылуға жеткізілді.

Бір сәт өзімізді жедел жәрдем қызметкері 
ретінде сезініп, олармен етене араласа келе 
ақ халатты абзал жандардың халыққа қызмет 
көрсетуі мен қиындықтарын, жұмыстарының өте 
ауыр екенін сезініп қайттық. 

Ақмарал 
ҚАДЫРХАНҚЫЗЫ

Тұрғын үй 7 қабатты болғандықтан 
әрі аймақ сейсмикалық аумаққа енген
діктен жоба құрылысының қауіпсіздігі 
де ескерілген. Құрылыс аяқталған соң 
тұрғын үй ипотека арқылы берілетін 
болады. Жалпы сол жағалау аумағы 
ерекше үлгіде дами түспек. Қазіргі 
таңда мұнда 74 тұрғын үй мен мектеп, 
балабақша сынды бірқатар әлеуметтік 
нысандар орналасқан. Облыстық қан 
орталығы, көпбейінді аурухана, физика
математика мектебі салынады. Сондай
ақ алдағы уақытта мұнда тағы 9 қабатты 
тұрғын үйлер салу жоспарлануда. 
Құры лыс барысын қадағалаған шаһар 
бас шысы мамандардан қандай бір 
мәселе барын сұрады. Жауапты 
мамандарға халық игілігіне берілетін 
нысанның талапқа сай болуын, 
тұрғындар риза болатындай сапалы 
әрі межелі уақытында бітіру керектігін  
еске салды.

Мұнан кейінгі бағыт Бейбарыс сұл
тан көшесінде жалғасты. Мұнда наурыз 
айынан бастап абаттандыру жұмыстары 
жүргізілуде. Көшенің 1 шақырым ау
мағы 6 жолаққа кеңейтіліп, бір бөлігі 
тұрғындардың жазғы демалысына қо
лайлы скверге айналатын болады. Соған 
сәйкес құрғақ субұрқақтар, балалар 
ойын алаңы салынып, орындықтар 
мен жарық шамдары орналастырылып, 
жайлы орынға айналмақ. Жобаны 
жүзеге асыруға 1 млрд 741 млн теңге 
қаржы бөлінген. Құрылысқа жауапты 
мекеме «ТехоснаткаРемсервис» ЖШС 
басшысы Ли Илларион жобаның 
қараша айында аяқталатынын айтады. 
Осы орайда қала әкімі тұрғындарды 
толғандырған басты сұраққа жауап 
берді. 

– Құрылыс басталар тұста жұртшы
лық көше бойы егілген талдардың 
жағдайы не болмақ? Жасыл желекке ай
налған аумақтағы ағаштарды қопарып 
тастады деген сынды пікірлер айтқан. 
Бейбарыс сұлтан көшесі бойында өсіп 
тұрған талдар тамырымен алынып, 
басқа аумаққа отырғызылды. Қалған 
жасыл желектер сол күйінше қалады. 
Қайта көгалдандыру жұмысын 
жандандыру үшін аяқсу жүргізілуде. 
Қазір ескі арық жолдары жаңартылуда. 
Бұл жұмыс жақын арада аяқталып, 
аяқсу жіберіледі деді, – деді қала 
басшысы.

Бұқаралық спортты дамыту ба
ғытын да спорттық нысандар да бой 
көтеруде. Соның бірі – жақын арада 
Тасбөгет кентінде іргетасы қаланатын 
денешынықтырусауықтыру кешені. 
542 миллион теңге болатын жобаның 

құры лысын «Интегрострой» ЖШС 
мердігер мекемесі жүргізеді. Бүгінде 
мұнда іргетасын қалауға дейінгі 
алғашқы жұ мыстар жүргізілуде. 
Кешен келер жыл дың наурыз айын
да аяқталуы тиіс. Әдеттегідей құры

лыс шыларға нысанның сапалы са
лынуын ескерткен шаһар басшысы 
болашақ чемпиондардың осы кешенде 
тәрбиеленетінін, жастардың игілігі 
үшін аянбау керектігін жеткізді. 

Қала әкімі жұмыс барысында Белкөл 
кентіне қарасты сауын фермасының 
құрылысымен де танысты. «Абай» 
шаруа қожалығы жүргізіп жатқан 
шаруа  шылық жобасының құны 1 млрд 
тең гені құрайды. Нысанды аталған 
шаруа қожалығы өз қаражаты есебінен 
жүргізуде. 

– 2020 жылдан бастап сауын ферма
сын салуды бастадық. Жоспар бойынша 
450 бас сауын сиырға арналған ферма 
болады. Бүгінгі күні 250 бас сиырға 
лайықталған нысан аяқталды. Енді 
100 бас ірі қараға арналған ферманың 
құрылысы жүргізілуде. Жалпы фермаға 
қажетті барлық құралжабдық дайын. 
Құрылыс аяқталып, жоба іске қосылған 
уақытта 300 адамды жұмыспен қам
тимыз. Шаруа қожалығында бұдан 
бөлек балық, егін, мал шаруашылығы 
мен демалыс аймағы бар, – дейді шаруа 
қожалығы басшысының орынбасары 
Абай Мұратұлы.

Өз кезегінде қала әкімі іскер азамат
тарға мемлекет тарапынан қолдау барын 
тілге тиек етті. Сондықтан әкімдік тара

пынан барынша көмек беруге дайын 
екенін жеткізді. Қазір шаруа қожалығы 
кәсібін әрі қарай дамытуды және сауын 
сиырларды азықтүлікпен қамтамасыз 
етуді көздейді. Сол себепті төрт түлікке 
жайылымдық әрі егістік жер қажет. 

Ал бұған шаһар басшысы заң аясында 
қолдау көрсетуге дайын. 

Бұл шағын ауданның іргесі қалан
ғанына көп уақыт өтпесе де дамуы 
қарқын алған. Мұнда инфрақұрылымдық 

ахуал тұрақталып келеді. Бәйтерек 
шағын ауданы тұрғындары қыс бойы 
«көгілдір отынның» игілігін көрді. 
Көп тен өзекті болған қоғамдық көлік 
мә селесі де оң шешім тапты. Алдағы 
уақытта мұнда «Жайлы мектеп» жобасы 
аясында жаңа білім ошағы бой көтереді. 
Ал қазір мұнда шағын аудан мен қала 
аумағын бөліп тұрған Қызылжарма 
арнасының үстінен автокөлік көпірі 
салынуда. Ұзындығы 47, ені 10 метр 

болатын көпір құрылысын «Стандарт 
ойл» ЖШС мекемесі жүргізуде. Жоба 
құны – 384,7 млн теңге. Жаңа аудан мен 
қаланы байланыстыратын көпірден жаяу 
жүргіншілер жолы да қарастырылған. 
Сондайақ жарық шамдар орналасты

рылады. Құрылыс нысаны тамыз 
айында пайдалануға берілмек. Осылай
ша тұрғындардың базынасына айналған 
тағы бір мәселе шешімін таппақ. Шаһар 
басшысы өз кезегінде көпір салудың 

сауапты іс екенін, сондайақ салынған 
дүниенің кемі 5060 жылға дейін ел 
игілігіне жарайтындай сапалы болу 
керектігін баса айтты. Халықтың қамы 
үшін жасалатын мұндай құрылысқа 
жауапкершілікпен қарауды тапсырды. 

Биыл қыста табиғи отынның игілігін 
көретіндердің бірі – қосшыңыраулықтар. 
Қазір мұнда 662,7 млн теңгеге газ 
құбырлары жүргізілуде. Қала әкімімен 
бірге өткен баспасөз туры барысындағы 

кезекті нысан осы. Жобаны газ сала
сында тәжірибесі қалыптасқан мердігер 
мекеме «Ремстрой» ЖШС жүргізуде. 
Қосшыңырау ауылдық округіне қарасты 
Абай елді мекеніне ұзындығы 9 метр 
жоғары қысымды жер үсті газ құбыры 
мен 4131 метр орташа қысымды, 
21642 метр төмен қысымды жерасты 
газ құбыры жүргізілуде. Ал Досан 
елді мекенінде жоғары қысымды 9 
метр, төмен қысымды 86 метр жер 
үсті және орташа қысымды 1922 метр, 
төмен қысымды 12890 метр жерасты 
газ құбыры тартылуда. Сәуір айында 
басталған құрылыс жұмысы жыл соңы на 
дейін аяқталады деп күтілуде. Қала әкімі 
жауапты құ рылыс нысанының жұмыс 
барысын жіті бақылады. Құрылыс 
кемшілікті ке шірмейді. Сондықтан газ 
құбырын жүргізуде әрбір бөлшегіне 
аса мұқият, жауапкершілікпен қарау 
қажеттігін ескертті. Бұл салада 
тәжірибелі ма мандарға сенім артып, 
жобадан тыс қалған тұрғын үйлерге, 

әлеуметтік осал топтағы, көпбалалы 
отбасыларға да газ құбырын жүргізіп 
беруді өтінді. 

Қала әкімі мұнан соң Қызылжарма 
ауылдық округі мен Титов, Шанхай 

шағын ауданының бірқатар көшесінде 
жүргізіліп жатқан орташа жол жөндеу 
жұмысымен танысты. Қызылжарма 
ауылындағы Ә.Сайлыбаев көшесінде 
12 млн теңге қаражатқа орташа жол 
жөндеу жұмысы жүруде. Ұзындығы 
450 метр жол салуға «Орда Автодор» 
ЖШС мекемесі жауапты. Жөндеу жұ
мыстары аяқталуға жақын. Жақын 
арада пайдалануға беріледі. Шаһар 
басшысының жұмыс барысын бағамдап 

жүргенін байқаған тұрғындар арнайы 
келіп алғыстарын жеткізді. Ауылдың 
жылданжылға көркейіп, тұрғындарға 
қолайлы жағдай жасалып жатқандығын 
айтып ризашылықтарын білдірді. 

Титов шағын ауданындағы Жан
кент көшесінде жаяу жүргіншілер 
жолы салынуда. Құрылыс басындағы 
жұмыс қызу жүруде. Мұнда 
«Қызылорда жол дары» ЖШС меке
месі 18 млн теңгеге ұзындығы 0,9 
шақырым жаяу жүргінші жолының 
құрылысын жүргізуде. Жоба маусым 
айында пайдалануға берілмек.

Біраз жылдан бері жұрт Шанхай 
аталатын шағын аудандағы көшелердің 
жағдайы ха лықтың базынасына ай
налған еді. Биыл осы мәселені шешу 
мақсатында жалпы сомасы 253 млн 
теңгеге ұзындығы 7090 метр болатын 
18 көше жөнделмек. Баспасөз туры 
барысында мұндағы 8 наурыз көше
сіне жүргізіліп жатқан орташа жол 
жөндеу жұмысымен таныстық. Бұл 
көшенің құрылысы да «Қызылорда 
жолдары» ЖШС мердігер мекемесінің 
жауапкершілігінде. Ұзын дығы 400 
метр болатын бұл көшедегі жөндеу жұ
мыстары аяқталуға жақын.

Қала әкімі осылайша қаладағы 
құрылыс нысандарын аралап, жұмыс 
барысын көзбен көріп, пысықтап қайт
ты. Бұл ретте журналистер қауымы да 
атқарылған жұмыстарды бағамдады. 
Қала аумағы кеңейген, атқарылған 
жұмыстар да көзге көрінеді. 

Еркін форматта ұйымдастырылған 
баспасөз турында журналистер шаһар 
басшысымен бірге әңгіме өрбітіп, 
қаланың дамуына байланысты сұрақ
тарын қойды. Өзекті тақырыптар 
қамтылып, қарапайым азамат ретінде 
пікірін білдірді. Ауылды көркейту, 
әлеуметтік осал топ санатындағы аза
маттарға көмек, тұрғындарды толған
дырған мәселе, мемлекеттік маңызы бар 
құры лыс нысандары, апатты жағдайдағы 
баспана және тағы да басқа мәселелер 
төңірегінде әңгіме өрбіді. 

Халықтың көкейіндегі мәселені тек 
елмен етене байланыс жасау арқылы 
білуге болады. Қаладағы, оған қарасты 
ауылаймақтағы өзекті жайттарды жер
гілікті халықтан артық ешкім білмейді. 
Сонымен бірге оның шешімін де 
халық айтады. Тек соған құлақ асып, 
мәселенің мәнжайын ұғып, оң шешім 
табуына ықпал ету керек. Бұл қала 
әкімі Асылбек Шәменовтің ұстанымы 
және ауыл әкімдеріне қояр басты 
талабы да осы. 

Айдана СЕЙІЛ

МӘСЕЛЕНІҢ ШЕШІМІН ЕЛДЕН 
АРТЫҚ ЕШКІМ БІЛМЕЙДІ

Жедел-Жәрдемдегі бір күн
28 сәуір – жедел-жәрдем 

қызметкерлерінің кәсіби мерекесі. 
Осыған орай жедел жәрдем 

қызметінің бір күнімен танысуды 
жөн көрдік. Осылайша облыстық 

денсаулық сақтау басқармасы 
БАҚ өкілдеріне арнап, баспасөз 

турын ұйымдастырды.

Басы 1-бетте
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Ақмешіт АптАлығы

Рухани шараға Қонысбек Қазантаевтың отбасы мүшелері қатысты. 
Атап айтсақ, ҚР білім беру ісінің үздігі, қызы Мәншүк Қонысбекқызы, елге 
белгілі азамат Биғали Қаюпов, әке жолын жалғастырған ұлы, елге қызмет 
еткен Ғанибек Қазантаев пен келіні журналист Шара Елтайқызы, мемлекет 
және қоғам қайраткері, Сырдария ауданының Құрметті азаматы, «Ұрпақтан
ұрпаққа» қоғамдық бірлестігінің төрайымы Алмагүл Божанова, халықаралық 
Жазушылар одағының мүшесі, Қазақстан журналистер Одағының мүшесі Еркін 
Әбіловтер қатысты. 

Кеште ҰОС ардагері, біртуар азамат Қонысбек Қазантаев жайлы естелік
термен бөлісіп, шыншыл, еңбексүйгіш, талапшыл, адал, қамқор сияқты 
өн бойынан табылған асыл қасиеттері жайлы кеңінен әңгімеледі. Сондай
ақ М.Мәметова атындағы Қызылорда педагогикалық жоғары колледждің 
студенттері арнау арнап және кітапхана оқырмандары Қ.Қазантаевқа арналған 
ақындардың өлеңдерін оқыды.

– Ең бастысы әке атына кір келтірмей, абыроймен өмір сүру біздің басты 
ұстанымыз болды. Ол өте адал, өзі туралы жар салуға құлшынбайтын қарапайым 
еді», – деді ұлы Ғанибек Қазантаев.

Кеш соңында «Мәңгілік ізін қалдырған» атты кітап көрмесі ұйымдас
тырылып, мерекелік бағдарламамен жалғасты.

«Ақмешіт-ақпарат»

Комиссия отырысына мәслихат 
төрағасы Ибадулла Құттықожаев, 
қала әкімінің орынбасары Жанмұрат 
Сейілов, мәслихат депутаттары, 
қоғам қайраткері, халықаралық 
«Қазақ тілі» қоғамы облыстық 
филиалының төрағасы, «Тіл сақ
шысы» газетінің бас редакторы 
Сәпен Аңсат және қалалық бөлім 
басшылары  қатысты.  

Жиынға қалалық мәслихат де
путаты Айгүл Мұсабаева төрағалық 
етті. Онда қала аумағындағы кәсіп
керлік және басқа да нысандағы, 
сыртқы көрнекі жарнама орнындағы 

мемлекеттік тілдің сақталу барысы 
және латын қарпінің қолданылуы 
мәселесі назарға алынды.

Қала аумағындағы кәсіпкерлік 
және басқа да нысандардағы жарна
маларда мемлекеттік тілдің сақталу 
барысы және қазақ әліпбиінің латын 
графикасында қолдану заңдылықтары 
туралы қалалық мәдениет және 
спорт бөлімінің басшысы Жағыпар 
Тажмаханов баяндама жасады. 

– Тілдерді дамыту мен қол данудың 
20202025 жылдарға арналған мем
лекеттік бағдарламасын жүзеге асыру 
мақсатында қалалық ісшара жоспары 
әзірленіп, бірқатар ауқымды жұмыс 
атқарылуда.

Заңның 21бабына сәйкес ха
лық қа қызмет көрсететін сауда ор
талығындағы 81 нысанға түсіндірме 
жұмысы жүргізіліп,  23 қатені қайта 
жазуға ұсыным беріліп, 18 нысандағы 
жазулар өзгертілді. Бүгінде мемлекет
тік тілдің мәртебесі жыл өткен сайын 
артып, мекемелерде ісқағаздар мем
лекеттік тілде жүр гізіліп келеді.

Мемлекеттік тілдің қолданыс ая
сын кеңейту мақсатында «Халықара
лық «Қазақ тілі» қоғамы» қоғамдық 
бірлестігінің Қызылорда облыстық 
филиалы мен «Қызылорда автобус 
паркі» ЖШС арасында мемлекеттік 
тілді кеңінен қолданудағы өзара іс
қимыл мен әріптестік жайлы үш 
жылдық меморандумға қол қойылды, 
– деді бөлім басшысы.

Бөлім басшысының айтуынша, 
енді қалаішілік қоғамдық көлікте 
аялдамалар қазақ тілінде айтылып,  

қазақша ән мен күй шырқалып, тіпті 
«Қазақ радиосы» қосулы тұрады. 
Аялдамаларға тәрбиелік мәні бар 
нақыл сөздер ілінбек. 

– Ал латын қарпіне келсек, қа зіргі 
уақытта республика көлемінде 2023
2029 жылдарға арналған тіл саясаты 
тұжырымдамасы дайын далуда. Осы 
себепті латын әліпбиімен жұмыс істеу 
тоқтатылып, тіл саясаты жөнінде 
бекітілген тұжырымдама нұсқасы 
күтілуде, – деді бөлім басшысы. 

Мұнан соң қаланың орталығын
дағы көше бойына  ілінген билборд
тар жайлы  қалалық сәулет және 

қала құрылысы бөлімі басшысының 
мін детін атқарушы  Нұрсұлтан 
Баймырзаевтың хабарламасы тың
далды.

Бөлім басшысының айтуынша, 
Заңның 11бабына сәйкес бөлімдегі  
мамандар  тарапынан  қаладағы 
сырт қы жарнаманың эстетикалық, 
санитарлық және техникалық жай
күйін қадағалау мақсатында мо
ни торинг жасалады. Рұқсатсыз 
ор натылған сыртқы  жарнаманы заң
дастыру бойынша түсіндірме шарасы 
тұрақты түрде жүргізілуде. 

– Жалпы  бүгінгі таңда қала 
бойынша 127 жарнамалық құрыл
ғылар орнатылған. Осы бағытта 7 
жарнамалық мекеме жұмыс жасауда.  
Бұдан бөлек, сыртқы  жарнаманы 
орналастырған 70 мекеме тұрақты 
түрде салық төлеп отыр, – деді 
баяндамашы. 

Күн тәртібіндегі үшінші мәселе 
бойынша Қызылорда  қаласының және 
қалаға қарасты ауылдық округтердің 
кейбір құрамдас бөлігіне атау беру 
және қайта атау туралы  қалалық 
қоғамдық  даму бөлімінің басшысы 
Парасат  Жаңабергенов баяндады.

Қалалық ономастика комиссия
сының жұмысшы тобының   2022 
жылғы 8 қыркүйектегі екінші отыры
сында қаладан, ауылдық округтерден 
түскен  көше атауын беру туралы 
76 ұсыныс қаралды.  Нәтижесінде 
барлығы 58 ұсыныс  қолдау тапқан.  

Г. АСҚАРҚЫЗЫ

Саналы тұтынудың алғашқы қада
мы – қоршаған ортаға теріс әсер ететін 
өнімдерді ажырата білу. Мысалы, 
тағамды таңдайтын болсаңыз, оның 
қалай өсірілгеніне және өндірілгеніне 
назар аударыңыз. Органикалық өнім
дерді не месе химиялық тыңайтқыштар 
мен пестицидтерді қолданбай өсірілген 
өнімдерді таңдаған дұрыс. Киім немесе 
үйге арналған бұйымдарды таңдағанда, 
олардың жасалған материалдары, 

берік тігі мен қайта өңделуі сияқты 
қоршаған ортаны қорғау қасиеттерін 
ескеріңіз.

Екінші қадам – тұтынуды азайту. 
Қажет емес заттарды сатып алмаңыз 
және тез бұзылатын заттарды да 
тұтынуды азайтыңыз. Сізге ұзақ қыз
мет ететін және ұзақ уақыт ләззат 
сыйлайтын нәрселерді таңдаңыз. 
Сондайақ өнімдер мен қызметтерді 
қалай пайдаланатыныңызға назар ау

даруға болады. Мысалы, энергияны 
үнемдейтін шамдарды пайдалану неме
се бөлмеден шыққан кезде шамдарды 
өшіру арқылы электр қуатын тұтынуды 
азайтып көріңіз. 

Үшінші қадам – қайта өңдеу және 
кәдеге жарату. Өнімді немесе қандайда 
бір тауарды бұдан былай пайдалана 
алмасаңыз, оны қоқысқа тастамаңыз. 
Егерде ол қайта өңдеуге жарамды болса, 
онда оны қайта өңдеу орталықтарына 
немесе жинау орындарына өткізіңіз. Бұл 
қалдықтарды азайтады және қоршаған 
ортаның ластануын болдырмайды. 
Қазіргі таңда Қызылорда қаласында 
пластиктен жасалған заттарды, әйнек 
пен шыны қабылдау нысандары бар.

Ақырында, өмір салтыңызға назар 
аударыңыз. Жеке көліктің орнына 
қоғамдық көлікті немесе велосипедті 
пайдаланып көріңіз. Бұл ауаға зиянды 

заттардың шығарылуын азайтуға 
ғана емес, сонымен қатар ақшаңызды 
үнемдеуге және денсаулығыңызды жақ
сартуға көмектеседі. Сондайақ плас
тикалық заттарды пайдалануды азайтып, 
оларды биологиялық ыдырайтын 
баламалармен ауыстырыңыз.

Қорытындылай келе, саналы тұтыну 
тек экологиялық таңдау ғана емес, 
сонымен қатар саналы және тұрақты 
өмір салтын ұстануға көмектесетін 
саналы таңдау. Әрқайсымыз  кішкентай 
өзгеріс жасау арқылы планетамызға 
үлкен өзгерістер енгіземіз және бұл 
болашақ үшін маңызды

Аида ҚАРАМАН,
әлФараби атындағы Қазақ Ұлттық 

университеті және РХДУ
Маркетинг мамандығының 

1курс магистранты

Банк мамандары шот ашылмаған 
жағдайда несиені төлеу мүмкіндігі 
болмай, төлем кешіктірілетінін айтады. 
Ол үшін «Otbasy bank» мобильді 
қосымшасын жүктеп, ағымдағы шот ашу 
жеткілікті. Бұдан бөлек ұялы телефон 
арқылы 300 нөміріне тегін қоңырау 
шалуға, жергілікті банк бөлімшесіне 
баруына болады. 

«Отбасы банк» АҚ берген мәліметке 
сүйенсек, аталған бағдарлама аясында 
осы кезге дейін 38 мың азамат бюджеттік 
несие алған екен. Оларға 1 мамырға 
дейін банктен есепшот ашу міндеттеледі. 
Осылайша кез келген екінші деңгейлі 
банктен ағымдағы шотты толтыру ар
қылы  несие төленеді.  

– Заң бойынша осы несиелерге 
қызмет көрсетуді жалғастыру үшін 
қарыз алушылар Отбасы банкінен ағым
дағы шот ашуы қажет. Клиенттерді ха
бардар етпей, олардың келісімінсіз біз 
оны өз бетімізше ашуға құқығымыз жоқ, 
– дейді «Отбасы банк» АҚ облыстық фи
лиалының кеңесшісі Жазира Жаппар. 

Тағы бір айта кетер жайт, уа
қытты үнемдеу және процесті жедел
дету мақсатында мемлекеттік бағдар
лама цифрландырылған жүйеге 
ауыс қандықтан «Дипломмен ауылға» 
бағ  дарламасына жаңадан қатысушы лар
дың өтінімі otbasybank.kz жылжымайтын 
мүлік порталында онлайн түрде қа
былданады. 

– «Дипломмен ауылға» жобасына 
қатысуға өтінім беру үшін қатысушы 
otbasybank.kz порталында тіркелуі және 
электронды цифрлық қолтаңба көмегі
мен өтінімге қол қоюы қажет. Жоба 
бойын ша тұрғын үй сатып алуға немесе 
салуға несие беру және көтерме жәрдем
ақы төлеу қарастырылған. Оған ауылдық 
жерге енді келген және онда бірқатар 

кәсіптер бойынша жұмыс істейтін кез 
келген жастағы қазақстандықтар қатыса 
алады. Оның ішінде денсаулық сақтау, 
білім беру, әлеуметтік қамсыздандыру, 
мәдениет, спорт, агроөнеркәсіптік ке
шен мамандары, ауылдық округтер 
әкімдері аппараттарының мемлекеттік 
қызметшілері бар. Облыстық маңызы 
бар қалалардың және аудан әкімдіктері 
жыл сайын елді мекендерге жоғарыда 
аталған мамандықтар бойынша талап 
етілетін қызметкерлердің тізбесін 
қалыптастырады. Дәл осы тізім аясында 
бағдарламаға қатысушы мамандарға 
жеңілдетілген несиелер беріледі. 
Несиенің ең жоғары сомасы 1500 АЕК
ке дейін, несие бойынша мөлшерлеме 
0,01%ға тең. Несие маманға жұмыс 
істейтін елді мекенде тұрғын үй сатып 
алуға немесе салуға беріледі, – дейді 
кеңесші. 

Ал несие ең ұзақ мерзімде 15 жылға 
беріледі. Ол үшін жобаға қатысушы 
ауылдық жерде мамандығы бойынша 
кемі 3 жыл жұмыс істеуі керек екен. 

А.ӘЛІМ

Экономикалық тергеп-тексеру 
департаментінің ұйымдастыруымен «Ашық 

есік күні» аясында студент жастармен кездесу 
өтті. Ондағы мақсат – жастардың қаржылық, 

құқықтық сауаттылығын арттыру, 
жауапкершілік, адалдықты ұғындыру. 

Кездесуде департамент басшысы Б.Қайшыбеков, 
тергеу басқармасының басшысы Е.Қасқырбайұлы, 
криминалистика бөлімінің басшысы Б.Садықов, жас 
мамандар мен Қорқыт ата атындағы университеттің 
құқықтану саласының студенттері бас қосты. 

Жалпы департамент ел экономикасының дамуына 
кедергі келтіретін қылмыстарды анықтап, тергеп, оның 

алдын алуда жұмыс істейді. Бұл ретте мамандар құқық 
саласын таңдаған студенттерге дәріс оқып, қылмыстық 
іс жүргізудің қырсырымен бөлісті. Шара барысында 
тергеу басқармасының басшысы Е.Қасқырбайұлы 
экономикалық қылмыстарды тергеудегі ерекшеліктер 
туралы, ал қылмысты ашуда криминалистика ғы
лымының маңызы туралы криминалистика бөлімінің 
басшысы баяндама жасады. Сонымен қатар қаржылық 
мониторинг агенттігі ұйымдастырған «Қаржылық 
қауіпсіздік» республикалық олимпиадасының қаты
сушылары, департаментте тәжірибеден өтуші сту
денттер құқықтық саланы таңдаудағы мақсаттары мен 
ұстанымы аясында ой өрбітті. 

Құқық қорғау,  ішкі істер саласына қатысты маман
дықты таңдаған студенттер алдымен еңбекқорлықты, 

адалдықты және жауапкершілікті бойға сіңіруі қажет. 
Осы орайда экономикалық тергептексеру департаменті 
Қорқыт ата атындағы Қызылорда университетімен 
екі жақты меморандумға қол қойып, жүйелі жұмыс 
жүргізуде. Соған сәйкес осындай кездесулер өткізіп, 
олармен тығыз байланыс орнатпақ ниетте. Шара 
барысында бас маман Бақыт Орданова бұл салада 
қызмет еткісі келетін жастар үшін қаржылық мо
ниторинг органына қызметке орналасу, бас про кура
тура жанындағы құқық қорғау академиясына оқуға 
түсу тәртібі туралы түсіндірді. 

Кездесу соңында олимпиадаға қатысушылар 
марапатталып, естелік суретке түсті. 

«Ақмешіт-ақпарат»

Мұнан соң аудандағы М.Көкенов 
атындағы мәдениет үйінде сыбайлас 
жемқорлықтың алдын алу, болдырмау 
жөнінде сала мамандарымен мәжіліс 
өткізді. Сыбайлас жемқорлық қазір 
қоғамдағы түйткілді мәселе. Барлық 
білім саласының мамандары, аудан 
әкімдері қатысқан жиында Оқуағарту 
министрлігі білім саласындағы сапаны 
қамтамасыз ету комитетінің төрағасы 
Ернұр Дәуенов бейнебайланыс арқылы 
хабарлама жасаса, облыстық білім 
басқармасының басшысы Мейрамбек 
Шермағанбет, Сыбайлас жемқорлыққа 
қарсы ісқимыл агенттігі облыс бойын
ша департаменті басшысының бірін
ші орынбасары Асылхан Ашиков 
атқарылған жұмыстарға тоқталды.  

Жұмыс барысы кенттегі №110 
мектеплицейінде жалғасты. Мұнда 
министр мектеп ұжымына жаңа авто
бустың кілтін табыстады. Алдағы 
уақытта ауыл балаларын мектепке тасы
малдауда облыс әкімінің қолдауымен 
жаңадан 30 автобус алу көзделуде. 
Мектеп автобустары 20 және 40 орынға 
арналған, оқушылардың қауіпсіздігі 
үшін белдіктер, апатты жағдай туын
дағандағы шығу жолы, жылдамдық 
шектегіштер мен сәйкестендіру белгілері 
бар, бала көлікте қалған жағдайда белгі 
беретін жүйемен жабдықталған.

Оқуағарту министрі Ғани 
Бейсембаевтың жұмыс сапары Шиелі 
ауданында өрбіді. Ол аудандағы 
Ы.Алтынсарин атындағы №219 орта 
мектепке ат басын бұрды. Білім ны
санымен танысып, оқушылардың 

жетістіктеріне көз жеткізді. Сондай
ақ  Жаңақорған, Шиелі аудандарының 
педагогшебер, зерттеуші ұстаздарымен 
кездесіп, саланың өзекті мәселелерін 
талқылады.

Аймаққа іссапары барысында 
министр білім саласында атқарылған 

жұмыстарға оң бағасын берді. Ми
нистрліктің өңірлердегі білім сапасы 
бойынша жүргізген мониторинг нә
тижесінде Сыр өңірі республикада 
бірінші орында екенін тілге тиек етті. 

Айдана СЕЙІЛ

Қалалық орталықтандырылған кітапханалар жүйесіне қарасты 
№12 кітапхана мемлекет және қоғам қайраткері, Ұлы Отан соғысының 
ардагері Қонысбек Қазантаевтың 100 жылдығына орай «Халқының 
жүрегіндегі қаһарман» атты еске алу кеші өтті.

ХАЛҚыНың жүРЕгІНдЕгІ ҚАһАРМАНСаналы тұтынуға алғашқы қадам
Соңғы он жылдықта адам санасы «саналы» деген ұғыммен 

жақынырақ танысты. Оған бірнеше себеп бар, солардың 
бірегейі – экологиялық ахуалдың күрт өзгеруі. Қазіргі уақытта 
тұтынушылардың мінез-құлқы қоршаған ортаға қалай әсер ететіні 
туралы адамдар көбірек ойлана бастады. Сонымен қатар қоршаған 
ортаның пайдасына тауарлар мен қызметтерді саналы түрде таңдау 
өзекті бола түсуде. Бұл мақалада табиғатқа зиян келтірместен қалай 
саналы тұтынуға болатыны туралы айтамыз.

Қаржылық сауаттылық – уақыт талабы

«Дипломмен ауылға»: 
Өтінім «Отбасы банк» арқылы қабылданады

Басы 1-бетте

Аймаққа Оқу-ағарту министрі келді

Басы 1-бетте

Өз тіліңді құрметтеу 
өзіңнен басталады

Апта басында қалалық  мәслихатта әлеуметтік сала және қоғамдық 
қауіпсіздік мәселелері жөніндегі тұрақты  комиссия отырысы өтті. 
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Ақмешіт АптАлығы

Кеңестік кезеңде 1 мамыр  күні «Халықаралық 
еңбекшілер күні» мейрамы ретінде тойланатын.  
Сол тұста туыпөскен ұрпақ үшін 1 мамыр мерекесі 
асыға күткен айтулы күндердің бірі болды. 
Жастық шағымыз сол кезге  тұспатұс келген 
біздер 1 мамырдың КСРОда басты мерекенің 
бірі болғанын білеміз. Жүрегіміз лүпілдеп, бұл 
күнді барлығымыз ерекше күткеніміз соншалық, 
оған бір күн бұрын дайындалатынбыз. Плакатқа 
сурет салып, қағаздан гүл жасаймыз. Мектепте 
қабырға газетін шығаратынбыз. Мен сол газетке 
май мерекесі туралы «Май келді» деген  өлең 
жазғаным да есімде. Ал шеруге қатысатын 
балалар ұлттық киім киетін. Жылда барлық 
ауылдар мен қалаларда шеру өтетін.  Оқушы 
кезімде шеруге шыққанда мына нәрсе есімде 
қалыпты. Төрт пен беске оқитын оқушылар өзі 
алып жүрген бағасын қолына тақтай немесе 
картоннан ойып, оны бояп, ұстап алатын. Оған 
шар мен лента байлайтынбыз. «1 май жасасын!» 
«Бейбітшілік жасасын!» «Миру мир», «Мир! 
Труд! Май!» деген сөздері бар плакаттар алдын 
ала дайындалатын. Соларды шеруде дауыстап, 
хормен айтатынбыз. 

1 мамыр күні ашық алаңға жиналып, сапқа 
тұрып, көшекөшені аралап шығатынбыз. 
Екінші бөлімінде халыққа концерт қойылады. 
Арты спорттық  жарысқа ұласады. Күрес, 
аударыспақ, жаяу жарыс, арқан тартыс бұлар 1 

ма мырда міндетті түрде жасалуы тиіс ісшаралар 
еді. Халық концерт пен спорттық ойындарды 
тамашалап үйдіүйіне қайтатын.  Бала кезімізде 
1 мамыр мерекесін табиғатқа, көкке шығу үшін 
ерекше күтетінбіз. Мүғалімдерімізге айтпай, 
ассуымызды өзімізбен бірге алып барып, 
ауылдағы көлдің жиегінде демалатынбыз. 
Атаанамызға, достарымызға әдемі тілектер 
жазылған открыткалар немесе көркем әдебиеттер  
сыйлайтынбыз. 1 мамыр мерекесі «Еңбекшілердің 
ынтымақтастығы күні» ретінде 1889 жылдан атап 
өтіле бастады. Қазір бұл мереке Ресейде де өзінің 
бастапқы саяси мағынасынан айырылып, «Көктем 
және еңбек күні» ретінде аталады.  Қазақстанда 
бұл күні елімізде тұратын халықтарды бірлікке, 
ынтымаққа ұйытатын мерекелік шаралар 
өткізіледі. Мерекені кейде сезінбей де қаламыз. 
Көп мерекенің бірі сияқты әсер береді. Өзге 
ұлт өкілдеріне ерекше көңіл бөлініп, солардың 
алғыс айтатын күніндей ғана әсері бар. Бұрын 
шеруге шығып жүргеніміздің өзі қызық болатын.  
Жүректі мақтаныш кернеп, толқып жүретінбіз. 
Сол әдемі күннің салтанатты шақтары әлі күнге 
жүректе сағыныш сезімін оятады. Сондай кезде 
балалық шаққа бір саяхаттап қайтамын. 

Ерімбет Қаппаров, қала тұрғыны:
Мамыр мерекесі біздің замандастарымыздың 

көпшілігінің жадында жылы естелікке толы 
бейнесімен есте қалды.  Пионерлер бөлмесінде 

мамыр мерекесіне қарсы жиындар өткізуге 
дайындық қызу жүргізілетін. Бәрімізге 
май мерекесі туралы өлеңдер жаттататын.  
Тәлімгерлер бізді сол мерекеге дайындайтын.  
Жалау ол кезде қызыл болатын. Қызыл 
жалауды желбіретіп ұстап, мамыр мерекесіне 
адымдап жүріп дайындалатынбыз.  Әр сыныпта 
мамыр айындағы осы мереке туралы ақын
жазушылардың өлеңдері жатталатын. Қазір дәл 
сондай әсер бермейді. Көп мерекелердің бірі 
ретінде тойланады.

вера Ивановна, еврей этномәдени 
бірлестігінің жетекшісі:

   1 мамыр – күнтізбедегі жарқыраған ерекше 
мерекелердің бірі. Қазір бірлік күні ретінде 
тойланады.  Әртүрлі ұлт пен ұлыстар бұл күнді 
есте қаларлықтай етіп өткізуге тырысамыз. 
Серуенге шығамыз, түрлі салтанатты шараларға 
қатысамыз. Бұрын біздің  жас кезімізде бұл 
мерекені еңбекшілер күні ретінде тойлайтынбыз. 
Орталық алаңда қолымызға лозунг, плакаттар, 
шар,  ту   ұстап әскерилерше шеру жасайтынбыз. 
Өте керемет мерекенің бірі болатын.  Сыр елі – 
біздің киелі шаңырағымыз. Ортақ Отанымызда 
тілі басқа болғанмен тілегі бір, жүзі басқа 
болғанмен жүрегі бір  әртүрлі ұлт өкілдері  тату
тәтті өмір сүріп келеміз.

 
Г. АСҚАРҚЫЗЫ

Біздің саясаткерлердің бұл 
әрекетінен ыққан, тайсалған көр
шіні байқамадық. Қайта керісінше 
жымысқы ойын тереңдете бастаған 
сияқты. Оқырман назарын halyq
uni.kz сайтына 2022 жылдың 1 
маусымында жарияланған Дастан 
Жұмабекұлының «Елімізде се
паратистер бас көтере бастады» 
атты мақаласына аударғанды құп 
көрдік. Мақалада сепаратистердің 
солтүстік өңірлерді Ресейге қосу
ды мақсат етіп отырғаны туралы 
мәселе көтерілген.

– Соңғы күндері Telegram және 
Vkontaktе әлеуметтік желісінде 
«Целинный край России» де
ген сепаратистік пиғылдағы 
аккаунттар қайта бас көтере 
бастады. Олар елелге, жержерге 
«Целинный край вернется в свою 
Отчизну» деген жалаң ұран тастап, 
әпербақан мәлімдеме жасап, 
ұлтаралық араздықты қоздырып, 
елдің ішіне іріткі салып келеді, – 
деп жазылған материалда.

Дастан Жұмабекұлы келтірген 
деректерге сүйенсек, сепаратистік 
қозғалыстың әлеуметтік желідегі 
парақшалары 2021 жылдан бері 
арандатушылықпен айналысып 
келген. Анығын айтқанда, олар 
Telegram және Vkontaktе желі
лерінде Қазақстанның тәуелсіздігі 

мен оның аумақтық тұтастығына 
қауіп төндіретін, қазақтың тарихы, 
мәдениеті мен өнерін кекететін, 
елімізді барлық этнос өкілдері 
алдында жеккөрінішті етіп көр
сеткісі келетін материалдар 
жариялаумен және жинаумен 
айналысқан. 

– Қозғалыстың парақшаларын
да Қазақстанның ежелден бері 
келе жатқан тарихи жерлері де 
бұрмаланып жазылып жатыр. 
Мысалы, солтүстіктегі бес 
облы сымызды жалпылай Тың 

өлкесі (Целинный край) деп 
атаса, Павлодар облысын – 
«Павлодарская Республика», 
Ақмола облысын – «Акмолинская 
Республика», Шығыс Қазақстан 
облысын – «Алтайская Респуб
лика» деп оларға өмірде жоқ құ
ры лымдардың аттарын қойған, – 
дейді Д.Жұмабекұлы. 

halyquni.kz сайтындағы мате
риалды мысалға алғанымыздың 
өзіндік себебі бар. Петропавлдағы 
«Халықтық кеңес» ұйымын 
құрып, ашықтанашық Қазақстан 
тәуелсіздігін мойындамаймыз 
де гендерді көпшілік ұмыта 
қойған жоқ. Дәл осылардың 
әрекеті «Целинный край России» 
сынды сепаратистік пиғылдағы 
аккаунттар жүргізген жұмыстың 
жемісі секілді көрінеді бізге. 
Бұлардан бөлек талай жанның 

санасы уланып жатқан шығар?.. 
Ол жағы Құдайға ғана аян. 

Дәл қазір «Целинный край 
России» сынды аккаунттар 
арқылы әлеуметтік желіде үгіт
насихат жүргізгендердің ақпараты 
Қазақстанда таратылмайды. Ақ
парат және қоғамдық даму ми
нистрлігінің талабы бойынша 
біздің елде олардың барлық 
материалы бұғатталған. Дегенмен 
ғаламторда солтүстік өңірлерді 
жекежеке республика деп бедер
лейтін туларының суреті жүр. 

Бұлардың жазбаларын ғана 
емес, суреттерін де Қазақстан 
аумағында көрсетпеуге күш салу 
керек секілді. Сурет те ақпарат 
бере алатынын ұмытпау қажет.
Әйтпесе «Қазақстан тәуелсіздігін 
мойындамаймыз» дейтіндер тағы 
шығуы мүмкін... 

Петропавлдағы «Халықтық 
кеңес» ұйымына қатысты мәселе 
Парламентте де көтерілді. Осы 
жылдың 6 сәуірінде Еgemen.
kzте жарияланған материалда 
біз көтерген мәселеге қатысты 
алғашқы сауалды депутат Ерлан 
Саиров жолдағаны жазылған. 
Мәжілісменнің айтуынша, бұл 
оқиға еліміздегі құқықтық сана 
мен қоғамдық үдерістер саласында 
фундаменталды проблемалардың 
бар екенін көрсетеді. Бас про
курор Берік Асыловқа, Ұлттық 

қауіпсіздік комитетітінің төрағасы 
Ермек Сағымбаевқа, Премьер
министр орынбасары Алтай 
Көлгіновке қатар жолдаған 
депутат сауалында шұғыл шешім 
қабылдауға шақырды.

ВAQ.KZтегі 5 сәуір күнгі 
ақпаратта «Ақ жол» фрак
циясының мүшесі Қазыбек 
Иса Премьерминистр Әлихан 
Смайылов қа өзекті мәселені 
көтеріп, сауал жолдағаны туралы 
дерек келтірілген. Депутат сауалы 
Петропавлда «Халықтық кеңес» 
ұйымын құрған сепаратистерге 
қатысты болды.

«Биыл 19 наурызда Петро
павлда 19 сепаратист «Халықтық 
кеңес» ұйымын құрып, Қазақстан 
тәуелсіздігін мойындамайтынын 
жариялады. Тек қоғамдағы үлкен 
шудан соң облыстық құқық 
қорғау органдары «қылмыстық 
іс қозғалды» деген боларболмас 
хабар таратты. Оған дейін 
жарты ай өткенше олар қайда 
қарап келген?», – деді халық 
қалаулысы.

Іnbusiness.kz 18 сәуірде 
«Петро павлда сепаратизмді наси
хаттады деп күдікке ілінген 
«Халық кеңесі» тобының ұйы
мына қатысты сараптама нәтижесі 
шықты. Топтың үш белсендісі 
уақытша ұстау изоляторына 
қамауға алынды. Тергеу әлі 
аяқталған жоқ», – деп хабарлады 
СҚО прокуратурасына сілтеме 
жасап. «Қазіргі уақытта тергеу 
әрекеттері жалғасуда және жи
налысқа қатысқан басқа тұл
ғаларға қатысты объективті 
және жанжақты құқықтық баға 
берілетін болады», – делінген 
Солтүстік Қазақстан облыстық 
прокуратурасы таратқан хабар
ламада. Бұдан бөлек қамауға 
алынғандардың Қазақстан Рес
публикасы Қылмыстықпроцестік 
Кодексінің 128бабы тәртібінде  
ұсталғаны және уақытша ұстау 
изоляторына қамалғаны туралы 
мәлімет келтірілген. Бұл баптың 
санкциясымен он жылға дейінгі 
мерзімге бас бостандығын айыру 
түрінде баламасыз жазалау 
қарастырылған. 

Бұл оқиғаның немен бітерін, 
тергеу нәтижесі қалай боларын 
уақыт көрсете жатар. Бірақ біз 
Қазақстанның бөлінбейтін әрі 
біртұтас мемлекет екенін көптің 
көкейіне қайта салғымыз келеді. 
Біздің бұл ойымызды қолдайтын 
басқа этнос өкілдері жетіп ар
тылады. Себебі олар өздері тұра
тын елдің тілін, мәдениетін, салт
дәстүрін құрметтейді.  

Әзиз ЖҰМАДІЛДӘҰЛЫ

ҚАЗАҚСТАН – БӨЛІНБЕЙТІН 
БІРТҰТАС МЕМЛЕКЕТ

Көңілі кең, дархан пейіл 
халқымыз үшін сыйластық, 
татулықтан асқан құндылық 
жоқ.  Атабабамыздың қайсыбір 
дәстүрі, өсиетнақылы, үлгі
өнегесі болсын тек ауызбірлікке 
шақырады. «Бірлігі мықты ел 
озады» деп бекер айтпаса керек. 
Міне, осындай ізгі қасиеттің 
арқасында тәуелсіз еліміз көп 
ұлтты мемлекетке айналды.

Елімізде 140тан астам түрлі 
ұлт өкілдері татутәтті күн 
кешсе, Сыр топырағында 30
дан астам ұлт пен ұлыс бірліктің 
бесігін тербетіп келеді. Олар 
қаймағы бұзылмаған қазақы 
ортамен біте қайнасқан. Өңірдің 
өсіп өркендеуіне де өз үлестерін 
қосуда. Сан түрлі салада аянбай 
қызмет етіп, ел мерейін үстем 
етіп жүр.

Осындай азаматтың бірі – 
халықаралық дең гейдегі кардио
хирург, медицина ғылымының 
докторы, аты әлемге танымал 
білікті маман Юрий Пяның түп
тамыры біздің өңірден шыққан. 
Анасы – бірнеше ұлттың басын 
қосқан Қармақшы ауданы, 
ІІІ интернационал ауылынан  
болса, әкесі – корей ұлтының 
тумасы. Ширек ғасырға жуық 
осында тұрған олар кейін басқа 
қалаға қоныс аударады. Десе де, 
тамыры түлеген. Белгілі дәрігер  
туған жерін ешқашан ұмыт
қан емес. Ол бұл туралы берген 
сұхбаттарында айтады. 

Талай байрақты бәсекелер де 
топ жарған сыр саңлақтарының 
қатарында қазақтың өз бала
сындай болған өзге ұлт өкілдері 
барын да жасыра алмаймыз. 
Олар еліміздің, облыстың атын 
әлемге танытты. Жұртымыз 
оларды қашанда мақтан етеді. 
Қазақ елі есімін мақтанышпен 
айтатын Сырдың сырбаз ұлы 
– Илья Ильин. Әлемнің үш 
дүркін чемпионы Қызылорда 
қаласында дүниеге келген. 
Жас тайынан спортқа деген 
қызығушылығы оны әлемге 
танытты. Ауыр атлетика спор
тында әлемдік рекорд жасаған 
жалғыз зілтемірші, гиннес 
рекордтар кітабына енген ең жас 
жеңімпаз. Дарабоз спортшы тек 
туған жерінің емес, бүкіл қазақ 
жұртының үлгі тұтар азаматы. 

Ауыр атлетика жұлдызына 
айналған – Александр Зайчиков 
те біздің аймақтан шыққан. 
АҚШтың Хьюстон қаласында 
өткен әлем чемпионатында ол 
өз шеберлігімен көпшілікті 
таңғалдырған еді. Бұған дейін 
жасөспірімдер арасындағы әлем, 
Азия чемпионатында күміс, 
қола жүлдені иеленген оның 
жұлдызы 2015 жылы жанды.  
Кейін Бразилияда өткен дүбірлі 
додада Олимпиада чемпионы 
атанды. 

Аймағымыздың мәртебесін 
ерлер ғана емес, арулар да өз дә
режесінде асқақтатып келеді. 

Мәселен, Қазалы ауданының 
тумасы – Марина Вольнова 
бокс тан олимпиада жүлдегері. 
Қазақстан чемпионатының төрт 
дүркін жеңімпазы Марина елі   
міздің еңбек сіңірген бокс жат
тықтырушысы Б.Мәржік паевтің 
шәкірті. 2012 жыл  ғы Лондон 
олимпиадасының қола жүлдегері 
барша сыр бойылық  тардың сүйік
ті қызына ай налған.

Тарихтың тар жол, тайғағын 
кешсе де, пейілі тарылмаған 
жұртымыз талай сындарлы 
сәтті бастан өткерді. Қаншама 
халықтың жанына араша, басына 
пана болды. Қиынқыстау ке
зеңде тағдыр тоғыстырған өзге 
ұлт өкілдерімен достығымыз 
күні бүгінге дейін мәнісін 
жоғалтқан жоқ. Қазақпен бірге 
өсіп, бір мақсат, бір мүддені 
көздеген олар артылған жауап
кершілікті жұмыла көтерді. 
Көк байрағымызды көкке 
желбіретті. 

Алаштың анасы атанған Сыр 
өңіріндегі түрлі этностардың 
дарынды жастары қашанда ел 
назарынан тыс қалған емес. 
Олардың әрбір бәсекесіне тақы
мын қысатын қазақ жұрты үшін 
өзге ұлт өкілі деген атау жоқ. 
Тек бір шаңырақ астында өмір 
сүрген ағайынтуыс, бауыр 
ұғымы ғана қалыптасқан.

Айдана ӘЛІМ

ӨЗГЕ ҰЛТ ДЕГЕН АТАУ ЖОҚ, 
БАУЫР ДЕГЕН ҰҒЫМ БАР

Қазақстан халқының бірлігі мерекесінің 
жалпыхалықтық сипатын ескере отырып, 

аймақтағы іс-шаралар жоспарына 40-тан 
астам қоғамдық-бұқаралық, мәдени-

көпшілік, спорттық, ағартушылық және 
ғылыми-танымдық шаралар енгізілген. 
Бұл туралы Өңірлік коммуникациялар 

қызметінде өткен баспасөз жиынында 
облыстық қоғамдық даму басқармасының 

басшысы Алмасбек Есмаханов мәлімдеді. 

БІРЛІК МЕРЕКЕСІ  БІРНЕШЕ КҮН ТОЙЛАНАДЫ
− 1 мамыр − Қазақстан халқының бірлігі 

мерекесі 24 сәуірден бастау алып 3 мамырға дейін 
жалғасады. Атап айтқанда, 2428 сәуір аралығында 
Достық үйінде «Достық үйі – келісім мен бірлік 
мекені» тақырыбымен ашық есік күндері, 
жоғары және орта арнаулы оқу орындарында 
«Бірлігіміз – әралуандылықта» тақырыбымен 
лекторийлер, облыс музейлерінде «Қазақстан – 
достықтың киелі бесігі» атты көрмелер, облыс 
кітапханаларында «Татулық – достықтың киелі 

бесігі» атты кітап көрмелері, әдеби кештер, 
дөңгелек үстелдер өткізіледі. Ал, мекемелерде 
мерекелік қабылдаулар мен мәденитанымдық 
кештер, облыстық Ассамблея жастарының «Этно 
fest» фестивалі, «Бірлік – бітімгерліктің бастауы» 
атты интеллектуалды сайысы болады, − деді 
басқарма басшысы Алмасбек Әбілқасымұлы.

Сондайақ облыс орталығы мен аудандарда 
мерекелік театрландырылған қойылым, концерттік 
бағдарламалар, халықтық серуендер, «Таза аула» 

сайыстары, қайырымдылық шаралар мен волон
терлік көмектер де ұйымдастырылмақ.

Ал аймақтағы негізгі мерекелік мәдени
көпшілік шара 1 мамыр күні сағат 10.00де 
Қызылорда қаласындағы «Сыр ана» монументі 
алаңында «Татулығы жарасқан – берекелі 
Қазақстан» тақырыбымен өткізілмек. 

Басқарма басшысының сөзінше, мерекелік 
ісшаралар азаматтардың жағымды көңілкүйін 
қалыптастыруға, тұрақтылықты, қоғамдық келісім 
мен жалпыұлттық бірлікті нығайтуға ықпал етеді.

Аслан НҰРАЗҒАЛИ

Басы 1-бетте

Жүрекке сағыныш 
сыйлаған мереке еді...

Газеттің келесі саны 3 мамыр, сәрсенбі күні шығады.


